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Aan: de Minister mevrouw C van der Wal-Zeggelink 

 

 

 

Betreft: reactie op de Ontwerpregeling betreffende het niet openen van de landelijke jacht op 

konijnen en provinciaal een jachtverbod op hazenjacht. 

 

 

Geachte minister,  

U bent voornemens de jacht op het konijn in alle provincies niet te openen voor het komende 

jachtseizoen omdat de populatie van het konijn landelijk een sterk dalende trend vertoont. 

Daarnaast bent u voornemens voor het komend seizoen (2022/2023) de jacht op de haas niet te 

openen in de provincies die voor de haas een dalende populatietrend tonen, namelijk Groningen, 

Limburg en Utrecht. 

Het bestuur van de WBE Groot Buren kan zich hier om meerdere redenen niet in vinden. Dit zijn 

de voornaamste: 

• subsidiariteit en betrouwbaarheid; 

• proportionaliteit en doelmatigheid; 

• draagvlak bij vrijwilligers. 

 

Subsidiariteit en betrouwbaarheid 

Leg de verantwoordelijkheid altijd daar, waar de beste beslissingen genomen kunnen worden. 

Dit uitgangspunt is universeel in goed bestuur en gelukkig ook uitgangspunt geweest van het 

huidig faunabeheer. In de basis is de zeggenschap over faunabeheerplannen bij de provincie en 

FBE’s en belegd. De uitvoering is de verantwoordelijkheid van de jachthouders en 

grondgebruikers, verenigd in een WBE. 

De beslissing om een diersoort minder te bejagen, en te stimuleren met biotoopverbetering is iets 

dat prima aan de jachthouders van onze WBE overgelaten kan worden. Ik merk bij onze leden 

hier een zeer groot verantwoordelijkheidsbesef, eigenaarschap van de grond, zorg voor het wild 

en generatie op generatie doorgegeven fatsoensnormen. Per jaar per jachtveld en per perceel 

weten onze jagers exact waar ze wel en waar ze niet gaan jagen. Dit gebaseerd op, meerdere 
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tellingen per jaar, maar vooral op een levenslange ervaring en het diepgevoelde besef dat ze ook 

weer een gezonde biotoop wil doorgeven aan de volgende generatie. 

De leden van onze WBE voeren in dit kader al sinds decenia de jaarlijkse tellingen uit. Deze 

tellingen worden gedaan en sinds enkele jaren verplicht geregistreerd in het 

faunaregistratiesysteem van de FBE. Hier worden veel uren aan besteed. Het is wel van 

wezenlijk belang dat deze gegevens dan ook voor adequaat beleid worden gebruikt. Daar zou de 

overheid zich op haar beurt betrouwbaar moeten tonen. 

 

Doelmatigheid en proportionaliteit. 

De aanleiding voor deze kwestie is een bureaustudie van telgegevens van SOVON. Het expliciet 

weglaten van alle wettelijk verplichte en conform afspraak gemaakte, telregistraties, met als 

reden dat er geen certificatie is, is in onze ogen niet behoorlijk. Daarnaast is er niet geheel 

toevallig een trend gepubliceerd met een hoog cijfer als vertrekpunt, zodat een ongunstige trend 

zichtbaar werd. Wij herkennen het beeld ook niet.  

Aangezien we ook ’s nachts en gebiedsdekkend tellen, hebben we een veel gedetailleerder beeld 

over waar ons wild zich in het gebied zich wel en niet ophoudt. Dat leidt tot een 

gedifferentieerde aanpak onder de jagers binnen ons werkgebied. Daarnaast merkt u reeds zelf 

op dat de impact van jacht op landelijke gemiddelden klein zal zijn. Lokaal kan het echter enorm 

vervelend uitpakken als er ergens wel een noodzaak is om een overschot te moeten beheren. 

Conclusie is dat het sluiten van de jacht niet nodig is gezien de onvolledige onderbouwing en 

landelijk en provincie brede maatregelen daarnaast ook niet proportioneel zijn. 

 

Draagvlak bij vrijwilligers. 

Onze jagers nemen het leeuwendeel voor hun rekening qua de taken rond beleidsvorming en 

uitvoering.  Ze passen hun afschot aan op de situatie, doen biotoopverbeteringen, ze leveren 

vrijwilligers in de functie van jachtopzichters (BOA’s), ze handelen valwild af,  ze voeren 

tellingen en gedetailleerde registraties in een systeem. Tel daarnaast ook de vele uren aan 

bestuurswerk, regelmatige contacten met de grondgebruikers, en de dagelijkse taken in het eigen 

jachtveld. Allemaal zaken die vanzelfsprekend lijken, maar het niet zijn.  

De tegenprestatie van de Minister voor deze maatschappelijke bijdrage zou toch moeten zijn dat 

zij het draagvlak niet ondermijnt met landelijke maatregelen, ingegeven door de landelijke 

politiek, maar juist het goede werk van de WBE en FBE vooral op merites weet te wegen, de te 

expertise en gegevens te gebruiken en de verantwoordelijke jachthouders zou moeten laten doen 

waar ze goed in zijn gebleken: Het instandhouden van de wildpopulaties in het eigen veld.  

 

Met Groene Groet! 

 

Ir. M.H. Zwart 

Voorzitter WBE Groot Buren 


